
                                                                                                      
                       
  „Prosím, pojďte dál a posaďte se. Zanechme na chviličku toho 
   věčného shánění, shonu a nervozity. Zastavme se a staňme se  
   na okamžik zase dětmi, které se těší na vánoce.“ 
 
                                                                                 (lidová moudrost) 
 

 
 
       Vážení spoluobčané. 
 
     S končícím se kalendářním 
rokem, který je zároveň také prvním 
rokem po volbách do obecního 
zastupitelstva bývá většinou spojeno 
také bilancování uplynulého období - 
toho, co jsme si přáli vytvořit a toho, 
co bylo skutečně     v  roce 2007 
realizováno. Bližší podrobnosti 
týkající se této rozvahy jsou uvedeny 
na následujících stranách 
zpravodaje.  
     Nicméně jakýkoliv  dlouhý 
seznam úspěšných akcí a projektů, 
které se podařilo nynějšímu 
obecnímu zastupitelstvu dosáhnout 
nemůže nahradit Vaše subjektivní 
pocity, pocity každého občana naší 
obce a jeho spokojenosti či naopak 
nesouhlasu s tím, jakým způsobem 

či jakým směrem je nynější správa 
obce zajišťována. Ze strany 
zástupců obce jde především          
o snahu řešit všechny události 
k maximální spokojenosti občanů,   
o individuální přístup a schopnost 
dohody při řešení Vašich problémů, 
ale na druhé straně jde také            
o nekompromisní postoj                  
při obhajování zájmů obce               
před osobním zájmem jednotlivce. 
     Chtěl bych také využít této 
možnosti a pozvat Vás                   
na připravované akce během 
adventní doby, ať už se jedná          
o dětskou besídku v kostele          
sv. Kateřiny, zpívání u vánočního 
stromu s následným vánočním 
koncertem dechové hudby 
Palavanka nebo novoroční 
ohňostroj.  

     Rád   bych   upozornil                   
na skutečnost, že dobrovolné 
vstupné při vánočním koncertu bude 
v plné výši věnováno Domovu 
Narnie v Morkůvkách, který se stará 
o děti s mentálním postižením. 
     V následujícím roce nás všechny 
čekají poměrně podstatné změny 
především v daňové oblasti a tvorbě 
cen, které většinu z nás zase o něco 
víc zatíží administrativně                   
i ekonomicky.  
     Přesto, anebo právě proto Vám 
všem přeji jen to dobré, velkou míru 
trpělivosti, tolerance a optimismu 
v následujícím roce a příjemně 
strávené nadcházející vánoční 
svátky. 
              Vladimír Drbola 
     starosta obce 
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Obecní úřad informuje
Víte, že v roce 2007: 

-byly získané dotace v sedmi 
různých dotačních titulech pro naši 
obec v celkové výši 742 tis. Kč ? 
-byly vytvořeny 2 nové dětské 
koutky ? 
-byl zakoupen žací stroj a další 
stroje pro údržbu veřejného 
prostranství v celkové ceně asi 160 
tis. Kč ? 
-bylo v rámci vytvoření 
příjemnějšího prostředí v obci nově 
osazeno 6 laviček, 8 kontejnerů se 
zelení a 6 odpadkových košů ? 
-bylo prodáno celkem 14 stavebních 
parcel na obecních pozemcích           
pro výstavbu rodinných domků, byly 
převedeny veškeré pozemky 
bývalého MNV na Obec Starovičky, 
byl dokončen výkup pozemků 
v parku a na objížďce od 
soukromých vlastníků, převedena 
cesta v lokalitě Padělky od 
soukromých vlastníků na obec - 
celkem bylo uzavřeno 32 kupních 
nebo darovacích smluv ? 
-bylo vybudováno odvodnění 
kostela s celkovou úpravou okolí ? 
-byla provedena výměna oken, 
montáž nové kuchyně, bezbariérové 
WC a nová fasáda na budově KD ? 
-bylo provedeno rozšíření zasedací 
místnosti OÚ, vybavení novým 
nábytkem, osazení spisovny 
regálovým systémem a provedena 
nová fasáda    na budově obecního 
úřadu ? 
-byla provedena oprava oken a 
výměna vstupních dveří na budově 
školy ? 
-bylo provedeno úplné uzavření 
skládky Slaměnka a uzavřeny 
smlouvy se soukromými vlastníky 60 
pozemků     pro připravovanou 
rekultivaci skládky ? 
-byla zahájena Změna č. 2 
územního plánu, která řeší 
především výstavbu 15-ti nových 
rodinných domků v lokalitě Tálky III 
s ukončením v II. 2008 ? 
-začala DH Palavanka vystupovat 
oficiálně pod záštitou Obce 
Starovičky ? 
-obecní úřad ve spolupráci 
s místními občany a organizacemi 
vysázel 160 listnatých stromů a 20 
keřů mimo zastavěné území obce ? 
-bylo v obci osazeno celkem 28 
nových dopravních značek a dvě 
dopravní zrcadla ? 
-byla vytvořena dvě nová 
odpočinková místa v oblasti Nové 
hory zároveň s vybudováním 
rozhledny  „U obrázku“ ? 
-bylo provedeno přeložení a 
prodloužení chodníku u hřiště a 
vydláždění dvora obecních bytů u 
kostela? 
-byla zakoupena nemovitost č.p. 42       
u OÚ za účelem demolice objektu 
s následným zlepšením vjezdu            

na lokalitu Padělky a možností 
kontroly výstavby na této parcele ? 

Nepodařilo se realizovat: 
- výstavba plánovaného přístřešku       
na sběrném dvoře byla odložena          
na      r. 2008 z důvodu podání 
žádosti  o dotace z Fondu životního 
prostředí v lednu 2008, kdy bude 
zároveň řešeno kompletní vybavení 
sběrného dvora. 

l - výstavba dětského hřiště byla 
odložena z důvodu neposkytnutí 
dotace, předpokládá se  realizace 
v r. 2008. 

l  
Dotace. 

- nebyla schválena dotace JmK         
na vybudování dětského hřiště 
ve výši 287 tis. Kč 

 
     V měsíci listopadu byly podány 
žádosti o dotace z grantů JmK 
v oblasti na r. 2008: 
- památkové péče - oprava křížů,             
celková výše projektu 278 tis. Kč,  
50-ti % účast obce. 
-  kulturních zařízení - oprava 
kulturního domu a restaurace, 
celková výše dotace 2 447 tis. Kč, 
50-ti % účast obce. 
- sportovních zařízení - závlaha 
fotbalového hřiště - celková výše 
projektu 398 tis. Kč,  40-ti% 
účast obce. 
- sportovních zařízení - oplocení 
tenisového hřiště- celková výše 
projektu 212 tis. Kč,  40–ti % 
účast - podáno ve spolupráci s TJ 
Starovičky   na pozici žadatele. 
pomoci malým obcím - výstavba 
dětského hřiště a přístřešku - 
celková výše dotačního  titulu 500 
tis. Kč, bez nutnosti finanční 
spoluúčasti obce. 
 

Hřbitov. 
     V poslední době se množí 
případy, kdy je komunální odpad 
vyvážen některými místními občany                   
do kontejneru na hřbitově. Toto 
jednání působí komplikace při 
likvidaci jeho obsahu, protože 
rostlinný odpad,        pro který je 
kontejner určen, je vyvážen na 
skládku Slaměnka, kde je následně 
spálen. Nevím, jestli si lidé, kteří 
sem odpad vyváží, dostatečně 
uvědomují pietní význam místa, 
přes které musí   ke kontejneru 
projet. Vždyť hřbitov je místem 
odpočinku našich blízkých, místem 
rozjímání a vzpomínek a zcela určitě 
by se po tomto prostranství neměl 
převážet domovní odpad, který má 
každý možnost uložit jen o několik 
metrů dál, avšak již za finanční 
úhradu.                     Můžeme tedy 
doufat, že lidé, kteří        ve snaze 
ušetřit několik desítek korun  za 
poplatek na sběrném dvoře, si        

po přečtení tohoto článku nebo            
po Vašem napomenutí uvědomí 
význam tohoto místa a přizpůsobí 
tomu v budoucnu své jednání. 
 

Upozornění. 
     OÚ upozorňuje občany na zákaz 
kouření na zastávkách autobusu.        
Za porušení tohoto zákazu může být 
dle zákona č.379/2005 uložena 
pokuta      ve výši až 1000 Kč. 
 

Vánoční strom. 
  Obec Starovičky děkuje paní 
Drahomíře Ovískové, Starovičky č. 
61 za věnování vánočního stromu           
pro letošní sváteční výzdobu. Strom     
se nacházel na obecním pozemku 
před domem, byl přerostlý a při 
silném větru hrozil jeho pád, a tak 
bylo rozhodnuto    o jeho 
odstranění. Přesun stromu        se 
letos neobešel bez komplikací. Kvůli 
elektrickému vedení bylo nutné 
zajistit jeřáb se skládacím výsuvným 
ramenem, který byl schopen 
manipulace              ve stísněném 
prostoru. Převoz stromu na místo 
byl zajištěn traktorem s vlečkou a 
přídavným přívěsem, trasa vedla       
po hlavní silnici za asistence policie       
a oboustranně uzavřené 
komunikaci. Vlastní usazení stromu        
u kulturního domu proběhlo již  bez 
problémů. Poděkování patří firmám 
ZD Klas Starovičky a Renostav 
Hustopeče, které se postaraly o 
zdárný průběh akce.    
  
                           starosta obce 
                       Vladimír  Drbola 
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Obecní úřad informuje 
 
Zákon č. 261 / 2007 o stabilizaci veřejných rozpočtů 
/ I. etapa sociálních reforem účinná k 1.1.2008 / 
 
Příspěvek na zvýšené životní náklady 
Příspěvek na zvýšené životní náklady poskytované podle § 42 
vyhlášky č. 182/1991 Sb., kterou se provádí zákon o sociálním 
zabezpečení a zákon České národní rady o působnosti 
orgánů České republiky v sociálním zabezpečení, ve znění 
pozdějších předpisů, náleží naposledy za měsíc prosinec 
2007. 
1) Původní stav 
Dávka byla nenároková a mohla být poskytována osobám 
používajícím trvale ortopedické, kompenzační nebo jiné 
pomůcky na zvýšené výdaje související s jejich používáním. 
Dále se mohla poskytovat úplně nebo prakticky nevidomým 
občanům, kteří byli soustavně pracovně činní, nebo se 
připravovali na pracovní uplatnění pracovním výcvikem nebo 
studiem, nebo kteří byli poživateli sirotčího důchodu. 
Neposkytovala se však úplně nebo prakticky nevidomým, kteří 
měli invalidní důchod. Maximální výše dávky byla 200 Kč 
měsíčně. Bližší podmínky pro poskytování nebyly stanoveny. 

2) Proč byla nutná změnaŠlo o dávku nepříliš efektivně 
vynaloženou, která většinou nekryla skutečné zvýšení 
nákladů. Na druhou stranu byla poměrně snadno dosažitelná 
pro široký okruh osob. Toto opatření bylo nesystémové a 
bývalo často zneužíváno. 
 
3) Změny od 1. ledna 2008 
Příspěvek na zvýšené životní náklady je zrušen, zejména na 
používání berlí, baterií do sluchadel, používání invalidního 
vozíku, kolostomické a jiné speciální zdravotní pomůcky, 
plicní ventilátory, apod. 
4) Shrnutí 
Příspěvek na zvýšené životní náklady byl v podstatě kapesné 
ve výši zhruba 200 Kč, které vyplácel pověřený obecní úřad. 
Tato dávka byla nesystémová a neefektivní. Jejím zrušením 
dojde k částečné úspoře mandatorních výdajů.  
Sociální dávka se ruší všem občanům České republiky, 
výjimky nejsou. 
Zdroj informací :  MPSV – Ministerstvo práce a sociálních 
věcí České republiky, Na Poříčním právu 1/376, 128 01  
Praha 2

 
OBEC STAROVIČKY 

Usnesení 
ze zasedání Obecního zastupitelstva Obce 
STAROVIČKY, konaného dne                   
2. listopadu 2007 v zasedací místnosti 
obecního úřadu. 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
Zápis a usnesení z minulého zasedání. 

l Odkoupení nemovitosti parc.č. 
608 o výměře 202m2 a parc.č.  
609 o výměře  114m2                  
od manželů Prokešových čp. 140 
za cenu 190 000,- Kč. 

l Inventurní komis pro rok 2007 ve 
složení: 
 
 

předseda – Ladislav Tomek, členové – Pavel Šafařík, Josef Mazůrek.   
l Rozpočtové opatření č. 2/2007. 
l Smlouvu se souhlasem majitelů pozemků s rekultivací skládky Slaměnka, 

seznam majitelů a pověření starosty k podpisu jednotlivých smluv. 
l Přijetí dotace pro JSDH na pořízení požární techniky     na základě 

žádosti evidované pod č.j. JMK 93646/2007, dále souhlas změny dotace 
na NEINVESTIČNÍ na pořízení výstroje a výzbroje pro JSDH a zmocnění 
starosty k podpisu dodatku smlouvy. 

Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
Záměr prodeje pozemku parc.č. 462 – zahrada. 
 

                            Pavel Šafařík                                                    Vladimír Drbola 
                            místostarosta                                                          starosta                                                        

Poplatky  
      V letošním roce se 
podařilo udržet výši 
doplatku, kterým musí 
obec dotovat odvoz 
odpadu, přibližně ve 
stejné výši jako v r. 
2006, tj. asi 110tis.Kč. 
Nebude tedy nutné 
přistoupit ke 
zdražení a 
poplatek 400,-
Kč/osobu za 
odpady zůstává 

stejný i pro rok 2008, i ostatní poplatky zůstávají 
nezměněny 80,- Kč/osobu        za užívání veřejné 
kanalizace, poplatek za psa 50,-Kč a poplatek za 
psa, který užívá veřejné prostranství 150,- Kč. 
Veškeré poplatky budeme vybírat                         
v 2. polovině měsíce ledna 2008, přesný datum 
bude vyhlášen místním rozhlasem.                                                                                                                       
                                               (HK) 
                                                                            
                                                                    nová 
                                                               pohlednice   - > 
 
 
 

 Nová cena vodného 
     Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s. oznamují změnu 
ceny vodného na rok 2008, nová cena činí 29,43 Kč za m3 
včetně 9% DPH. Dále oznamují všem odběratelům, že 
nebudou prováděny mimořádné odpočty stavů vodoměrů, 
ale bude provedeno rozdělení odběru           do 31.12. 
2007 a od 1. 1. 2008 propočtem. Tyto propočty budou 
uvedeny ve fakturách, vystavených v řádných fakturačních 
obdobích.                                          
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Výsadba poznávací aleje 
                                              

Odpočinková místa a 
poznávací alej Nové hory 
 
     Cílem projektů „Vybudování 
odpočinkových míst u Boží muky           
a vyhlídky“ a „Výsadby stromů - 
Nové hory“ bylo vybudování 
odpočinkových míst a poznávací 
aleje, které měly za úkol zpříjemnit 
prostředí katastru obce nejen 
místním obyvatelům, ale                i 
cykloturistům využívajících trasu 
Moravské vinné cyklostezky. 

     Odpočinková místa jsou 
vybudovaná dvě. První u boží muky 
je osazeno sadou lavic, 
odpadkovým košem           a 
stojanem na kola, na jaře se zde 
počítá s výsadbou sazenic vinné 
révy, které budou sloužit pro ukázku 
16 různých řezů révy - celkem tedy 
asi 80 sazenic. Druhé místo na 
vyhlídce          „U obrázku“ je rovněž 
osazeno sadou lavic, odpadkovým 
košem a držákem    na kola. Nově 
byla vybudována také vyhlídková 
plošina, která je nyní zastřešena.  
     Tuto stavbu postavila firma 
Stolařství Prát s částečnou pomocí 
zaměstnanců obecního úřadu. 

     Poznávací alej je situována 
právě mezi těmito místy. Jedná se                   
o dvouřadou alej, která byla 
vysazena v trojúhelníkovém sponu o 
straně 6,5m. Stromy byly vybrány 
odborníkem         na výsadbu p. 
Salajkou z Moravské Nové Vsi a 
reprezentují svou skladbou původní 
druhy listnatých dřevin v naší 
oblasti.  
     Jedná se např. o topoly různých 
druhů, jasan, dub červený, různé 
druhy javorů a lip, břízu, jeřáb ptačí, 
jilm, habr a střemchu hroznovitou 
v celkovém počtu 47 ks. Nad touto 
alejí směrem k vyhlídce bylo 
vysazeno        20 keřů- kalina, slídy, 
řešetlák a ptačí zob. Vlastní výsadby 
se zúčastnilo       20 místních 
občanů převážně z řad 
Tělovýchovné jednoty   a 
Mysliveckého sdružení. Během 
příštího roku zde budou ještě 
vytvořeny popisky k jednotlivým 
druhům stromů                 a 
informační tabule u odpočinkových 
míst s informacemi o obci i celém 
katastru.  
     Na tento projekt by měla 
v budoucnu navazovat výsadba 
dalších stromů podél polních cest a 
úprava povrchu 

příjezdové cesty k této klidové zóně. 
Závěrem tedy můžeme říci, že bylo 
tedy dosaženo ůvodního záměru,               
tj. vytvoření klidové zóny v okolí  
obce a zatraktivnění místa v okolí 
Moravské vinné cyklostezky. 
     Mimo tento projekt bylo s pomocí 
místních občanů vysazeno dalších 
60 stromů, převážně lípy malolisté, 
podél polní cesty směrem na Velké 
Pavlovice na trase Moravské vinné 
cyklostezky.      
     Poděkování si zaslouží všichni 
občané, kteří se podíleli přímo             
při výsadbě zeleně nebo při montáži 
zařízení odpočinkových míst, i 
ostatní, kteří se podíleli na přípravě 
celé akce, především ZD Klas 
Starovičky              za úpravu terénu 
a zajištění techniky    při výsadbě 
stromů i zastřešení rozhledny. 
     Zvláštní poděkování zaslouží 
Nadace partnerství s generálním 
partnerem programů Skanska, která 
se v rámci dvou dotačních titulů 
podílela    na projektu částkou 50 tis. 
Kč. Celková částka projektu je 120 
tis.Kč.                                                        
(VD) 

Generální partner programu : 
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Římskokatolická farnost Hustopeče

DVOJÍ TVÁŘ ADVENTU 
 Advent dostal své jméno         
od slovesa advenire, přicházeti. Jen 
malinko je naši předkové počeštili, jak  
se zdá. To slovo samotné ale vyvolává 
otázku, kdo či co přichází. Leckdo dnes 
odpoví, že zima. Spíše však můžeme 
dostat odpověď, že Vánoce. Vánoce, 
odhlédneme-li od komerčního významu  
a vrátíme jim pravý smysl, jsou pak 
narozeninami Ježíše Krista. Na tyto 
narozeniny, které jsou jednou 
z největších křesťanských slavností,     
se církev připravuje v době, která má 
každý rok jiné trvání. Příprava je totiž 
vázána na čtyři nedělní dny. Advent 
začíná první nedělí adventní, která je, 
jak víme zároveň i počátkem nového 
církevního roku. Adventní období končí 
předvečerem Hodu Božího Vánočního 
– Štědrým dnem. 

 Adventní doba má dvojí povahu. 
Jednak je to doba přípravy na oslavu 
Narození Páně, kdy oslavujeme první 
příchod Syna Božího k lidem,                  
a zároveň je to doba, v níž vedeni touto 
vzpomínkou směřujeme v myšlenkách 
k očekávání druhého Kristova příchodu 
na konci věků. 
        Celý náš život směřuje k osobnímu 
setkání s Kristem. On, Syn Boží, nám 
vyšel vstříc, aby nám toto setkání 
umožnil a usnadnil. Adventní liturgie nám 
to připomíná a také zpřítomňuje čekání 
na jeho příchod: očekávání 
starozákonních proroků, kteří se těšili,  
že přijde. Očekávání těch, jimž bylo 
dopřáno stýkat se s ním, když přišel.        
I očekávání každého z nás, kteří           
se shromažďujeme, abychom ve spojení 
s ním slavili bohoslužby. „Co ti prospívá, 
jestli Kristus přišel na svět, jestliže 

nepřišel i do tvé duše? “  
– ptá se církevní otec 
Origenes. 
 Advent jako 
doba příchodu má proto 
dvojí tvář, naděje i 
úzkosti. Úzkost přichází 
už s tím,  že dne a světla 
v tomto období ubývá. 
Naději nám však podává 
zkušenost,   že přijde 
okamžik, kdy     se postup 
noci zlomí. Advent ve 
slavení církve je také 
dobou, která nám 
připomíná, kam se dostal 

člověk od doby, kdy se dopustil vzpoury 
proti Božímu řádu, proto se v bohoslužbě 
slova ozývají tak často naléhavé výzvy 
proroků k obrácení         a pokání. 
Vánoce, které pak přijdou, jsou nejenom 
velikým překvapením,  ale  i úžasnou 
úlevou. Po adventu prožívaném 
v radostné naději              na narození 
děťátka přijdou Vánoce plné radosti,    
ale  i odpovědnosti. Jak se o to dítě 
budeme starat? 
 Protože byl dříve advent dobou 
dosti klidnou a bylo více času, byl také 
dobou mnoha zvyků, které se i nám 
dochovaly. Dnes vedle adventních 
kalendářů je nejrozšířenějším zvykem 
zhotovení adventního věnce. Kořeny této 
tradice sahají teprve do poloviny          
19. století. Jeho dějiny nás vedou               
do nejnižších sociálních vrstev obyvatel 
německého Hamburku, přesněji            
do ústavu pro opuštěné děti. Zde 
pracoval mladý kněz a pedagog Johann 
Wichern. Ten nejprve zhotovil pro své 
svěřence dřevěné kolo, po obvodu kruhu 
bylo 23 svící, 4 velké a 19 malých,        
na každý den až do Štědrovečerní 
večeře. Denně během krátké pobožnosti, 
byla zapálena jedna svíce. Symbolika je 
tato: zelené větve uprostřed odpočívající 
přírody znamenají život, kruh vyjadřuje 
společenství s Bohem i lidmi, plamen 
svíce připomíná Krista – světlo, které 
osvěcuje každého člověka, 4 svíce 
poukazují na 4 adventní neděle.  
    
              P. Pavel Römer, kaplan

 
Lékařská pohotovost a lékárny v roce 2008 
 
V roce 2008 bude Lékařská služba první pomoci při Městské nemocnici Hustopeče poskytována: 

 
LSPP pouze pro dospělé (LSPP pro děti bude poskytovat Nemocnice Břeclav) 
ve všední dny      od 17:00 hod. – 22:00 hod. 
v so, ne a svátky od 8:00 hod.– 20:00 hod. 
bez návštěvní služby 
ohledání zemřelých bude provádět LSPP Poliklinika Břeclav 
služba LSPP je zpoplatněna regulačním poplatkem  90,- Kč 

 
Seznam nejbližších lékáren : 
 
Lékárna Na Poliklinice                             Po – Pá   7:00 - 18:00 hod.           
bří Mrštíků 2708/38, 690 02  Břeclav         So           8:00 - 12:00 hod. 
 
Lékárna U sv. Tadeáše                            Po – Pá   7:00 - 18:00 hod.   
Brněnská 361/27a , 693 01 Hustopeče     So            8:00 - 12:00 hod. 
 
Lékárna Na Kobližné                               nep řetržitý provoz 
Kobližná 28/7, 602 00  Brno-město                                                                    
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 Výstava „Starý svět“

chléb přesně do staré ošatky 
     Ve dnech 3.-5. listopadu proběhla    
ve Starovičkách výstava  Starý svět. 
Jednalo se o výstavu, která měla přiblížit 
život našich babiček a prababiček. Byly 
zde vystaveny předměty z konce 19. až 
poloviny 20. století, které se používaly 
v běžném životě. 
Návštěvníci měli možnost zhlédnout  
vybavení domácností a příslušenství, 

úřední listiny, 
bankovky, denní tisk, 
výšivky, dětskou 
výbavičku, selské 
kroje, zemědělské 
nářadí, vinařskou 
expozici, dobové 
fotografie.  
Zejména mladí lidé 
se zde setkávali 
s předměty, pro ně, 
díky rychlé 
modernizaci doby, 
téměř neznámými. 
  Starší lidé                
si zavzpomínali         
na svá mladá léta  a 
díky fotografiím      si 
připomněli osudy a 

příběhy lidí, kteří na nich byli 
zachyceni. Kdo nepoznal osoby na 
fotografiích, toho zaujal vzhled vesnice 
a porovnával ulice, či domy  s jejich 
dnešní podobou..  
     Sérii  fotografií z dnešní doby 
s tématikou „Starý svět“ zde 
vystavovala  Miroslava Tomková. 
   Dobovou atmosféru přiblížil kulturní 
program, kde vystoupili členové 

divadelního souboru Kadet. Představení 
sepsané panem Panicem představovalo 
typický zimní  večer, kdy ženy draly peří, 
pánové popíjeli a vyprávěli si veselé 
historky a zajímavé události, které se 
odehrály. Samozřejmě nechyběla ani 
lidová písnička, divadelníci byli 
doprovázeni cimbálovou muzikou. 
     Proběhlo také vyhlášení výsledků 
amatérské fotografické soutěže. 
     Cimbálová muzika pak hrála celé 
odpoledne, krojovaná chasa  „nalívala 
vínko“ a lidé se bavili výstavou. 
     Podle hojného počtu návštěvníků     a 
ohlasu, soudím, že to byla vydařená 
akce a přispěla ke kulturnímu životu 
v obci. 
     Pro zajímavé téma jsme nechali 
výstavu otevřenou ještě v pondělí, kdy 
se na ni přišli podívat žáci ze škol 
Starovičky, Zaječí a Šakvice, expozicí je 
provázel pan Oldřich Kadrnka.         (KP)

 
Vznik výstavy 
     Za příjemný víkend můžeme 
poděkovat hlavně panu Oldřichu 
Kadrnkovi a panu Oldřichu Prátovi, 
kteří přišli s myšlenkou, že by se 

mohla uskutečnit výstava starých 
věcí, bez kterých by se dříve 
neobešli v žádné domácnosti a dnes 
je již téměř neznáme. Pánové 
kontaktovali kulturní komisi, nápad 

byl podpořen obcí a 
mohla začít náročná 
příprava. Akci samotnou 
jsme společně při-
pravovali asi měsíc.  
    Dávali jsme 
dohromady ná-pady, 
sháněli potřebné věci  a 
kontaktovali všechny, 
kteří byli ochotni 
pomoci. Velký dík patří 
všem, kteří nabídli svoje 
věci k zapůjčení i těm 
kteří se podíleli na 
přípravě. 
     Lidé nám  půjčovali 
předměty s nesmírnou 

ochotou, dokonce nám je pomáhali 
stěhovat, nebo je sami přinesli. Za 
pomoc při instalaci chceme 
poděkovat především paní Ludmile 
Kadrnkové, manželům Panicovým, 
Haluzovým, Klecandrovým, paní 
Blaženě Haluzové za květinovou 
výzdobu a paní Tomkové                       
za občerstvení.  
     Děkujeme také Vám všem, kteří 
jste se přišli podívat, neboť jste nás 
podpořili ve snaze pořádat další 
akce, na kterých bychom se všichni 
společně pobavili.    
   Pokud máte nápad, jak zpříjemnit 
kulturní život v obci, obraťte se             
na kulturní komisi, nebo obec, 
budeme rádi spolupracovat.  
Kulturní komise:  
Stanislav Bíza, Kateřina Pleskačová, 
Petr  Kadlec                                      
(KP) 
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dobový obývací pokoj                                                             příprava výstavy  
Soutěž o hádání názvu dvou předmětů  
 
správné odpovědi: 
l ruční pračka 
l ohýbačka zubů na pilku – šraňkovačka 

Výherci : Luděk Galečka, Zdena Šmerdová 

 
„Vánoční píseň tiše zní, 

             svůj sen si každý sní. 
              A jako hvězdy na nebi, 

  září i lidé na zemi.“
                                                                                                                                                   foto: Tomáš Dolák 

Fotografická soutěž 
 
Při zahájení výstavy byli vyhlášeni výherci fotografické soutěže na téma 
vinařství. 
Fotografie byly součástí vinařské expozice. 
Výherci klasické fotografie - kategorie A: 

- místo – Ing. Zdeněk Bažant, Velké Němčice 
- místo – Zdeněk Svoboda, Kobylí 
- místo – Tomáš Dolák, Starovičky 

Výherce internetové soutěže - kategorie B: 
                          Helena Kadlecová 
Na výsledcích se shodla odborná porota ve složení: 
Předsedkyně:  Miroslava Tomková - fotografka 
Členové:          Dagmar Humpolíková - novinářka, fotografka 
                        Ing. Ji ří Teplý - místostarosta a předseda vinařské 
                                                komise Hustope če 
                        Mgr. Anna Kratochvílová - učitelka výtvarné výchovy 
Organizátoři děkují všem zúčastněným a doufají, že v příštích soutěžích bude ještě více zájemců ochotných 
zveřejnit svoje fotografická díla. 
Fotografie je vyjádřením okamžiku, citu, nálady a atmosféry. Na každého z nás působí jinak a je jen věcí 
momentálního většinového názoru, co zaujme nejvíce. 
Proto se s radostí pusťte do focení a neváhejte se přihlásit do další soutěže.                               (KP) 

foto: Jana Klecandrová                                                   foto : Vladimír Drbola 
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Z naší školičky 

hotové adventní věnce                                                                     výrobky z pediku  
Vánoční dílny
     Premiéru měly 3.12.2007 na naší 
škole tzv. vánoční dílny. S touto novinkou 
přišla paní učitelka Meredová, která má s 
touto akcí  bohaté zkušenosti. Účelem 
dílen je pozastavit se v adventních  
dnech, udělat si čas   na své děti, 
posadit se s nimi,           něco pěkného si 
společně vyrobit a začít vnímat vánoční 
atmosféru.  
    Nejmenší návštěvníci si mohli            v 
mateřské školce vyrobit pěknou vánoční 
hvězdu nebo sledovat své oblíbené 
pohádky. 
    V suterénu školy byla otevřena 

keramická dílna, kde vznikala malá 
umělecká díla - kapříci, vánoční 
komety,  sluníčka, stromečky  a mnoho 
dalších nádherných věcí.  
    V prostorách školní jídellny bylo 
možné nazdobit si medové perníčky,  
které nádherně provoněly celé přízemí 
budovy.  
    V prvním patře bylo nachystané malé 
občerstvení a to pro dospělé 
návštěvníky grog a pro děti jablečný 
kompot, poté se mohlo vyrazit              
do dalších dílen. Budovou zněly 
melodie vánočních koled. Výroba 

svíček a ozdob na vánoční stromeček z 
včelích plástů byla u dětí velmi oblíbená, 
stejně tak zhotovení rybiček z pediku 
(přírodní materiál - proutky). V poslední 
dílně      si mohly děti se svými 
maminkami, babičkami, tetami a dalšími 
nejbližšími vyrobit vánoční vazby 
(adventní             a vánoční věnce), které 
v konečné podobě byly opravdu 
nádherné.  
     Věřím, že vánoční dílny se stanou  na 
naší škole tradicí a budou neodmysliteně 
patřit do svátečního času adventu.                                                                                                                                                                  
                                                        (RH)

Recitační soutěž  
     23.listopadu se na naší škole konala recitační soutěž. Soutěže 
jsme se zúčastnili všichni, od nejmenších školčátek, po nás 
největší. Všichni jsme měli velkou trému. Nakonec vše dobře 
dopadlo. Došlo i na přebrepty, výpadky paměti, ale to vše k této 
soutěži patří. Když jsme si konečně vydechli, došlo na velkou 
poradu učitelů. Z každého ročníku byl vybrán jeden žák. A jak to 
všechno dopadlo? 
                1.tř. Marek Zach 
                2.tř. Patrik Hoffmann 
                       Šárka Cigánková (tady se porota poprala) 
                3.tř. Antonie Nečasová 
                4.tř. Aneta Bajková 
                5.tř. Dorota Pleskačová  
V MŠ byli vítězové úplně všichni, kdo si troufli vystoupit na jeviště.                                     
                                             Dorota Pleskačová, Hana Meredová                                                               
                                                                                                                                           děti z družiny nadělují ve školce 
Mikulášské nadělování
Jako každý rok, tak i letos navštívili 
5.12. mateřskou školu Mikuláš 
s anděly a čerty v podání dětí ze 
školní družiny. Malé děti si vždy hrají 
na hrdiny, že se čertů nebojí až do 
chvíle, než někdo zabouchá  na 
naše dveře. Rázem zavládne ve 
třídě menší napětí. Hlavně ty menší 
děti se krčí k nejbližšímu 
dospělému. Andělé četli nebeskou 
listinu, kde měli napsáno, které dítě 
zlobí a mělo by se polepšit a naopak 
kdo je hodný. Každé dítě muselo 
Mikulášovi, andělům a čertům 
přednést báseň nebo zazpívat 
písničku, slíbit zlepšení do dalšího 
roku a pak dostalo mikulášský 
balíček. Na rozloučenou děti čertům 

zazpívaly čertovskou písničku                
a nezapomněly ani na pana 
Mikuláše. Poděkovaly za dárečky a 
se všemi se pěkně rozloučily. Pro 
uvolnění si děti v mateřské škole 
zatančily kolem „čertovského kotle“ 
a úsměv se opět rozzářil nad 
rozbalenými mikulášskými balíčky. 
Tak za rok zase pane Mikuláši     a 
čertíciv mateřské škole nashledanou 
Petra Novotná   MŠ 
Vánoční zvyky 
Ve škole jsme si v prvouce povídali    
o vánočních zvycích. Většina z nás       
o Vánocích krájíme jablíčko a 
hledáme hvězdičku pro štěstí. U 
stromečku zpíváme koledy, pečeme 

vánočku.Letos jsme se od p.učitelky 
dozvěděli, jak se hází střevícem. To 
se postavíte do dveří a za hlavu 
hodíte střevícem.Když špička 
střevíce ukazuje do místnosti - 
budete se zdržovat doma. Když 
střevíc směřuje ven ze dveří, 
znamená to odchod z domu. Tak 
jsme si to zaké zkusili! Podle této 
pověry asi brzy odejdu z domu.... 
Dalším známým zvykem je pouštění 
plovoucích svíček na vodě. No a 
ostatní známé a méně známé zvyky 
a svátky jsme si vyvěsili ve škole. 
Tak jestli některé ještě neznáte, 
přijďte se mezi nás podívat.      
Adéla Janoušková  3.tř. 
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Zprávičky z naší školičky 
Návštěva policie v Hustopečích 

     Dne 1.listopadu jsme celá škola navštívili policii  
v Hustopečích. Tato veliká budova skrývá mnoho zákoutí. 
Měli jsme možnost nechat se zavřít do cely předběžného 
zadržení, zaposilovat si v posilovně,ale také jsme si odnesli 
naše otisky prstů. To bylo veselo! Otisky zdobí naši školu.. 
Dalším překvapením pro nás byla obrovská policejní loď, 
kterou policisté využívají na přehradě Mušov k různým 
policejním akcím. Závěrem jsme mohli vidět sklad s 
policejními uniformami, které se používají na akce rychlého 
nasazení. Zaujali nás rovněž obušky, 
pistole,helmy,neprůstřelné vesty. To vše jsme samozřejmě 
vyzkoušeli. Naše průvodkyně -policistka nás také poučila o 
šikaně, krádežích a trestech  
za tyto přestupky. Odcházeli jsme s pocitem a slibem,           
že nikdo z nás nikdy nebude chtít krást, nebo šikanovat 
spolužáky. Beseda byla pro nás velmi poučná! 
                                         Dorota Pleskačová, Hana 
Meredová 
                             
  Kouzelná hodinka 
     Dne 21.listopadu přijel do naší školy kouzelník Kellner.      
V 9.00 hod jsme šli do třídy, kde kouzelník začal čarovat. 
Předváděl nám triky s lahvemi a s králíky. Když dělal triky       
s králíky, tak jsme si mysleli, že jsme na tajemství kouzla 
přišli, ale  nepřišli.  
     Potom si vybral naše dva spolužáky a začal předvádět 
kouzla s mincemi. Po těchto tricích se kouzelník zeptal, 
jestli nemá někdo z nás kapesník. Jediný pan učitel měl 
jeden        v kapse. Kouzelník si ho vzal a začal s triky. 
Potom pustil hudbu a kapesník začal tancovat. Když ho 
chtěl panu učiteli vrátit, kapesník skočil a všichni se na něj 
vrhli.      Nakonec si kouzelník donesl velkou krabici a začal 
vytahovat dečky  a deštníky.  A tak skončilo vystoupení 
pana kouzelníka, které se nám moc líbilo a již nyní se 
těšíme         na jeho příští představení a kouzla.       
                                    Šárka Hovězáková 5.třída 

 

Vánoční besídka 2007    
  
   I letos nás, dospěláky, zaskočil rychle se blížící konec 
roku  a s ním čas Vánoc. Ale pro ty, kteří si v pátek před 
třetí adventní nedělí našli chvilku a přišli se podívat na 
vánoční besídku MŠ a ZŠ, se čas na chvíli jakoby zastavil. 
Přesně v pět (všimněte si, prosím, té dochvilnosti) nás, 
rodiče, prarodiče a ostatní přítomné, uvítala dvojice žáků 
základní školy. Potom dostaly prostor naši nejmenší, děti 
z mateřské školky. Tancování myšiček, vánoční říkadla a 
zpívané koledy vystřídalo v závěru pásma temperamentní 
taneční číslo. Krásný zážitek! Celé vystoupení, včetně těch 
malých chybiček, kterých se děti sem tam dopustily, bylo 
veselé, bezprostřední a příjemně navodilo vánoční 
atmosféru.  
     Ráda bych ocenila invenci, píli a trpělivost obou učitelek 
MŠ, paní Petry a Alenky, a samozřejmě i snahu a nadšení 
účinkujících. 
     Při této příležitosti si dovolím si trochu postesknout – 
opravdu se ve Starovičkách nenajdou reprezentativnějšími 
prostory pro tento typ vystoupení (úzká chodba, malé 
dětské židličky nebo lavičky pro rodiče a zejména pro 
babičky            a dědečky nejsou ani o vánocích tím 
pravým ořechovým)?     A možná bychom mohli být našim 
dětem trochu lepším příkladem v tom, jak se chovat při 
představení v hledišti - například se příště vyhnout 
pozdním příchodům                      či předčasnému 
odcházení.     Vánoční besídka mi, a doufám, že i vám, 
připomněla,       že Vánoce neznamenají jenom pečení, 
vaření, shánění               a nakupování dárků či umývání 
oken, ale že jsou zejména       o radosti, kterou dokážeme 
poskytnout druhým,  nebo přijmout od druhých. Pro mne 
osobně to byl moc milý dárek, který nám naši školáčci a 
jejich učitelky připravily a rozhodně si zaslouží naše 
poděkování.                                                      
                                                               Marcela Horová 
  
Vánoční besídka 
      Tak jako každý rok, tak i letos, si naše dětičky ze 
základní a mateřské školičky přichystaly vánoční besídku.  
Po krátkém úvodu nám ti nejmenší zazpívali písničky a 
koledy. Nechyběl ani krátký taneček. Po tomto vystoupení 
přišly starší žáci, začali koledami, následoval moderní 
tanec, poté módní přehlídka vedená v anglickém jazyce. 
Nechyběly písničkyze známého filmu „Ať žijí duchové“, 
krásné vystoupení mažoretek a opět moderní tanec. 
      Zlatým hřebem večera byla pohádka „Mrazík“. 
Perfektní zpracování známé vánoční pohádky pobavilo a 
zaujalo každého      z nás, některé role padly přímo na míru 
našim školákům. Pohádka měla velký úspěch u celého 
obecenstva. Besídku ukončilo taneční vystoupení všech 
žáků na píseň „Pomáda“.  Děti  popřály  všem  krásné  
vánoce.      Děkujeme za  pečlivou  přípravu  všem  dětem 
a  také učitelskému sboru. I já  vám  všem  přeji  krásné 
vánoce, hodně zdraví a úspěchů v roce 2008.   
                                         Jitka Janoušková 
Byli jsme na hodně vysoké hoře 
     V pondělí 17.12 jsme nestačili ani pořádně uklidit sál 
(chodbu) po besídce a už jsme viděli obrovský batoh a za 
ním „Jacka“. Přišel k nám do školy pan Josef Pleskač, aby 
nám řekl něco o svém koníčku. Ukázal nám DVD se 
zajímavými záběry z Alp. Překvapilo nás, jak bohatou 
výstroj musí horolezec mít. Nejvíce nás překvapil 
vyprávěním o zdolávání nejvyšší hory na jižní polokouli 
naší Země. Už víme, jak moc je těžké se dostat až na 
vrchol velehory – Aconcagua.                 Už tušíme, že pří 
výstupu na velehory musí být každý velmi opatrný, aby 
nepřišel o život a jak je nutné bojovat o každý kousek jídla. 
Beseda s „Jackem“ se nám moc líbila a přejeme mu, aby 
zdolal další velehory.  
 
                                             žáci 4. a 5. třídy 

PDF created with FinePrint pdfFactory Pro trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com


Seriál o třídění a recyklaci odpadů 
 
3. díl „JAKÉ odpady vznikají v domácnostech?“ 

 
     Opět je tu „recyklační“ seriál, který 
vám odpovídá na časté otázky. Už víte, 
proč třídíme odpady, co je to recyklace  
a jak třídění a recyklace odpadů funguje 
v Evropské unii.  

    Tentokrát se dozvíte, jaké odpady 
produkujete u vás doma. 
       Nahlédnete-li doma do vašeho koše    
na odpadky, tak uvidíte velmi 
různorodou směs, kterou nezbývá     

než vysypat do popelnice. Pokud se 
však zamyslíte nad každým odpadem, 
který do koše nesete, zjistíte, že odpady 
můžeme rozlišit na:

 
l Využitelné – tyto odpady je možné dále zpracovat, např.: papír a lepenka, sklo, plasty (PET lahve, folie, kelímky), kovy 

(plechovky, hliník), kompostovatelný kuchyňský odpad atd.  

            
Pokud se tyto druhy odpadu třídí ve vaší obci, ukládejte je do barevných nádob.  
 
         .    Objemné – to jsou odpady, které se nevejdou do popelnice, např.: starý nábytek, koberce, linolea, umyvadla, toalety,   
 kuchyňské linky, elektrotechnika, drobný stavební odpad atd. 
Tyto odpady můžete odvézt na sběrný dvůr..  

            
        .      Nebezpečné – tyto odpady mají nebezpečné vlastnosti, proto se nesmí vyhazovat do popelnice, např.: léky, zářivky, 
výbojky, akumulátory, galvanické články (baterky), ledničky – mrazničky, barvy, lepidla, oleje a nádoby jimi znečištěné atd.  
Nebezpečné odpady odnášejte pouze na sběrný dvůr! Léky nevyužívané nebo s prošlou lhůtou spotřeby také můžete odevzdat 
v lékárně.  

            
 

 
- Ostatní – odpady, které 

vám zbudou po vytřídění 
všeho, co je možné dále 
využít,  např.: znečištěné - 
mastné obaly od potravin, 
voskovaný papír, textil, 
porcelán, žárovky, popel, 
zbytky masa a kostí apod. 

To jsou vlastně jediné druhy odpadů, 
které byste měli vyhazovat do koše 
na odpadky a poté do popelnice.  
 
Odpady bychom měli třídit přímo 
doma, pozdější roztřídění odpadu 
není často možné – smícháním se 
odpad znečistí nebo slepí. Např. 
zamaštěný papír už není možné 

zpracovat. 
 
Jak máme třídit odpady u nás 
doma? 
Pořiďte si do domácnosti další koše 
na ukládání papíru, skla a plastů. 
Pokud se vám koše do bytu 
nevejdou, můžete je nahradit 
papírovou krabicí, do které postavíte 
tři tašky. Do jedné tašky budete 
dávat papír, do druhé plasty a do 
třetí sklo. Do tašky dávejte raději 
pouze nerozbité sklenice a lahve, 
pokud se vám rozbije sklenička, 
odneste ji raději opatrně rovnou do 
kontejneru ve vaší ulici.   
                                                                                                                                                                                         

(Ekokom) 
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Postřehy odjinud      
  
 KAMERUN – II. závěrečná část 
         Také doprava v Kamerunu je poměrně zajímavá kapitola. 
Místní letecké linky na některých letištích létají bez radiomajáku, 
takže jste zcela závislí na umění pilota a musím říct, že někdy- 
hlavně večer za špatné viditelnosti a stálého větru byla tato 
přeprava velkým dobrodružstvím. Veřejná doprava ve městech 
samozřejmě neexistuje v takové podobě, jak jsme zvyklí 
z Evropy, nahrazují ji staré rozbité taxíky ale hlavně mopedy, 
které sice odvezou jen jednoho pasažéra, ale jsou poměrně 
levnou, zároveň však nebezpečnou veřejnou přepravou. 
Autobusy jezdí jen mezi velkými městy, mají sice jízdní řád, ale 
většinou se čeká, až se zcela zaplní a pak nastane šílená jízda, 
kdy každý řidič chce ukázat, že on je ten nejlepší a potom také 
bohužel končí spousta takových výletů tragicky.  
            Ještě zbývá vzpomenout na oslavu Vánoc, kterou jsem 
během 5-ti letého pobytu v Africe absolvoval dvakrát. Je to 
zvláštní pocit koupat se dopoledne v moři a odpoledne a večer 
slavit u „Vánočního stromu“- provrtaných a navzájem 
pospojovaných nazdobených tyčí a se štědrovečerní večeří 
kompletního francouzského menu. Nakonec večerní mše, kdy 
všichni účastníci se zápalem zpívají a spontánně tančí po celou 
dobu obřadu. Takže zvláštní směsice zážitků v tomto 
muslimském světě. Jednou z dalších odměn ve volném čase, 
kterého jsme měli opravdu poskromnu byla návštěva 
pygmejského kmene. V těchto oblastech jen několik kilometrů 
lodí proti proudu řeky to byla samozřejmě komerční záležitost pro 
turisty, ale i tak maximální výška místních pygmejů 150 cm         
a okolní tradiční chýše v pralese vytvořily tu  správnou atmosféru. 

 Pravý vánoční smrček se v Kamerunu těžce shání 
      
       Zvláštní věc, které jsem nikdy 
neporozuměl byli místní obchodníci na tržištích 
- někteří měli na prodej třeba jen 3 pytlíky 
buráků (celková cena v přepočtu asi 7 Kč ), 
seděli tam celý den a někdy také třeba nic 
neprodali, takže evropský pojem „čas jsou 
peníze“ v tomto případě zcela určitě neplatí. 
Ale asi v tomto případě vůbec nešlo o to něco 
prodat, ale jen tak posedět, pohovořit si a také 
poslechnout si ty druhé. Taky možná zcela 
nepochopitelné v dnešní evropské společnosti, 
kdy se každý stará jen sám o sebe a problémy 
ostatních jsou jim lhostejné. Myslíte, že 
můžeme říct, že žijeme lépe než Afričané ?  
                           
 

Výška postavy dospělých Pygmejů málokdy překročí 150 cm                                                                      Vladimír Drbola                                                                               
       
                                                                                                 
                            

Vánoce 
 

      K čemu využít sváteční čas? 
Udělej si čas na myšlení, to je zdroj síly. 

Udělej si čas na hraní, to je tajemství mládí. 
Udělej si čas na četbu, to je setba moudrosti. 

Udělej si čas na to, abys projevil přátelství, to přináší 
radost. 

Udělej si čas na snění, to tě povznese ke hvězdám. 
Udělej si čas na lásku, to je radost ze života. 

Udělej si čas na spokojenost, to je hudba duše. 
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Myslivecký spolek Starovičky 
Střelectví 

       OMS Břeclav uspořádal letos první 
ročník soutěže ve střelbě tříčlenných 
družstev na asfaltové terče. 
        První série závodů se konala       
na střelnicích : 15.4.2007 MS Velké 
Pavlovice, 24.6.2007 MS Šakvice, 
6.7.2007    MS Starovičky a 29.7. MS 
Popice. Z místního MS se těchto závodů 
zúčastnili dvě družstva. Družstvo č.1 
utvořili Janoušek Saša, Galečka Ludvík 
a Janoušek Mirek. Družstvo č.2 

závodilo ve složení Prát Pavel, Tomek 
Martin a Krčka Mirek. Nejlepší výsledek 
dosáhlo družstvo č.2 při závodu           
ve Starovičkách. Zde se umístili           
na třetím místě. 
         V celkových výsledcích skončilo 
družstvo č.2 na velmi pěkném 6. místě  
a družstvo č.1   11. v pořadí. 
         Dále se uskutečnily střelby 
v jednotlivcích, kde si velmi dobře vedl 
místní občan myslivec Oto Blažek, který 
je členem MS Hustopeče. V okresním 

přeboru ČMMJ OMS Břeclav ve střelbě      
na olympijské baterii a loveckém kole 
konaném na střelnici v Popicích dne 
20.5.2007 se umístil na 2.místě 
v Olympijské baterii 2x25 a na 3.místě 
v Loveckém kole 2x20. Tímto výsledkem 
jistě úspěšně reprezentuje svou obec, 
byť je škoda, že ne místní MS. 
Držme palce našim borcům v příští sérii 
závodů, která se bude pořádat v roce 
2008.                                           (HP,LB)

 
Celkové výsledky závodů série tříčlenných družstev MS 

celkový počet terčů 360 

vyhlášení výsledků v závodu na střelnici MS Starovičky dne 6.7.2007 
Hony Starovičky 2007
Myslivci na podzim      
     V listopadu myslivci začnou sklízet výsledky své celoroční práce co se týče drobné zvěře – bažanta a zajíce. V našem revíru 
od listopadu lovíme na společných honech bažanta kohouta, v prosinci pak i zajíce. Mimo to pokračuje až do konce roku lov 
srnčí holé zvěře.     
      V listopadu byly uspořádány dva hony na bažanty, na prvním honu 10. listopadu bylo na výřadu 13 bažantů, na druhém  
17.listopadu pak 31 bažantů.     
      Velký hon se uskuteční 15.prosince za účasti všech domácích myslivců          a 10 hostů z jiných sdružení. Večer jako 
obvykle proběhne poslední leč, na níž myslivci zhodnotí myslivecký rok,  pobaví se, zazpívají, zatančí si při hudbě, vzpomenou 
staré myslivecké tradice a zvyky, padne i nějaká ta myslivecká latina.   
     Myslivost však není jen lov. Začátek zimy s sebou přináší zvýšenou péči          o zvěř, především přikrmování. Bažantům 
nosí myslivci do zásypů jadrné krmení - obilí, kukuřici, zajícům a srnčí zvěři objemové seno, jetel, srnčí zvěři navíc i sůl     a 
vitaminové doplňky. Nepsaným zvykem je, že o Štědrém dni myslivec zvěři přinese zvlášť dobré krmení a do revíru se vydá 
beze zbraně. Prostě klid a mír, nesmí vystřelit, byť by narazil i na škodnou.                           (JP)  
Myslivecký kalendář - Listopad  

Listopadové soboty se ve většině našich revírů nesou ve znamení 
společných lovů V níže položených a polních honitbách začínají hony 
na bažanty a zajíce, v lesních honitbách organizujeme zejména 
společné lovy na černou zvěř.  Společné lovy by pro nás měly být 
svátkem a odměnou za celoroční práci a péči        o zvěř. A to nejen 
ve smyslu lovecké příležitosti, ale především významné společenské 
události.  Při honech jsme nemyslivecké veřejnosti nejvíce na očích.   
Ke každému honu patří pečlivě připravený výřad, se správným 
rozmístěním zvěře          i účastníků honu, kteří se dostaví všichni   a v 
plné myslivecké výstroji a výzbroji. Zakončení lovu zapáleným ohněm, 
halali    a pozváním                  na poslední leč umocní sváteční 
atmosféru listopadových honů. V listopadu lovíme veškerou holou 
zvěř, zejména individuálními způsoby lovu.              Z genetického 
hlediska je známé,       že samičí zvěř je minimálně                  z 
poloviny nositelkou kvality budoucí generace. Dbejme tedy  na 
dodržování správného průběrného odstřelu holé zvěře.  Ve víru 

společných honů by nebylo správné v listopadu zapomínat           na intenzivní péči o zvěř. Ba naopak, spárkatou intenzivně 
přikrmujeme jadrnými rmivy. Zejména vhodné jsou oves nebo připravené granule. Podle počasí a množství sněhu předkládáme 
do krmelců seno a v solnících zkontrolujeme stav lizu. Bažantům      do zásypů předkládáme jadrné krmivo,                                                              
do zaječích krmelců seno a řepu. 

Družstvo  Nástřel 
terčů 

 MS Hustopeče 294 
 MS Šakvice 1. 283 
 MS Velké Hostěrádky 282 
 MS Velké Pavlovice 1. 277 
 MS Kobylí 267 
 MS Starovičky 2. 266 
 MS Morkůvky 253 
 MS Horní Bojanovice 240 
 MS Velké Němčice 218 
 MS Uherčice 211 
 MS Starovičky 1. 182 
 MS Šakvice 2. 117 
 MS Velké Pavlovice 2. 89 
 MS Velké Pavlovice 3. 57 
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Myslivecký kalendář – Prosinec 
 

     Prosinec je měsícem vánočních 
svátků, konce hlavní lovecké sezony     
a obdobím intenzivní péče o zvěř. 
Pokusme se krmná zařízení 
navštěvovat pravidelně, minimálně 
jedenkrát v týdnu. Spárkatá zvěř musí 
mít v krmelcích dostatek kvalitního 
sena. Postupně snižujeme dávky 
jadrného krmiva, neboť zažívací trakt 
spárkaté zvěře je již v období 
„odpočinku“ a fyziologicky dochází ke 
zpomalení metabolismu. Nadměrné 
množství energeticky bohatého krmiva 
není zažívací trakt v tomto období 
schopen zpracovat, dochází                   
k překyselení žaludku a k závažným 
zažívacím potížím.  

     Pokud jsme nezačali s přikrmováním 
včas a zvěř si v průběhu podzimu 
nestihla připravit adekvátní tukové 
zásoby energie, není to už možné 
napravit. Za nejvhodnější jadrné krmivo 
pro toto období lze považovat oves       
a plody lesních dřevin (bukvice, žaludy, 
kaštany). Zásadně se vyvarujeme 
přikrmování spárkaté zvěře pšenicí       
a pšeničnými šroty s vysokým obsahem 
lepku. Dužnatá krmiva předkládejme 
zvěři čerstvá, v menším množství          
a pravidelně. Dbejme na to, aby také 
drobná zvěř měla dostatek potravy        
v zásypech či krmelcích.       
    Při vyšší sněhové pokrývce není jistě     
od věci (samozřejmě po dohodě            

s vlastníkem pozemku) odhrnout sníh     
z ozimů, aby se zajíci, bažanti               
a koroptve dostali k zelené potravě. 
     V prosinci dokončujeme plán lovu 
spárkaté zvěře. Udělejme maximum, 
abychom vše řádně stihli do poloviny 
prosince a dopřejme zvěři v období 
Vánoc klid. Časté rušení jí v zimě 
neprospívá. Přichází o tukové zásoby, 
stresuje se, což má za následek nejen 
zvýšené riziko úhynu, ale také škod      
na lesních porostech.  
    Prosincové obnovy využijeme              
k obeznání černé zvěře před společným 
lovem a také     k lepšímu seznámení se 
s honitbou    a jejími „obyvateli“ .

 
Poslední leč 

 
     Tak nastal ten dlouho očekávaný den D. V plném počtu a 
plné palební síle, v brzké ranní hodině, vyrazili naši švarní 
myslivci do polí a lánů. Za pomoci pěti honců se jim podařilo 
ulovit 55 zajíců a 19 bažantů. Kolem       14 hodiny se 
přesunuli ke kulturnímu sálu a zde rozložili svůj úlovek. 
Následovalo focení úlovků. A poté zpracování zvěřiny 
panem kuchařem Václavem Tomanem ze Šakvic. Menu 
obsahovalo polévku bažantí, dále svíčkovou           z daňka 
a guláš ze srnčího a dančího masa. Dančí maso poskytlo 
MS Kunžak.  
     Vrcholem dne bylo večerní posezení - „Poslední      leč“, 
ve vkusně vyzdobeném sále místního kulturního domu. 
Několik nedočkavých hostů se začalo scházet     již krátce 
po 19 hodině. Avšak někteří přece jen chtěli doma 
povečeřet, jelikož netušili jaké výborné speciality na ně 
čekají, a proto přišli později. Ve 20 hodin začala hlavní 
zábava na sále, zazněla sborově myslivecká hymna – píseň 

„Lovu zdar“. Všichni myslivci drželi skleničku na přípitek v levé ruce,  podle mysliveckých pravidel.  
     Dle apetitu hostů lze usoudit, že guláš se letos opravdu vydařil. I když někteří by mohli oponovat, že naopak svíčková byla 
také vynikající. 
     Zábava probíhala v příjemné a veselé atmosféře při hudbě a tanci.  Zlatým hřebem večera bylo tradiční losování cen            z 
bohaté tomboly. Někteří hosté měli opravdu štěstí a mnohokrát si šli pro výhru (i 6x), za to někteří svou výhru důrazně odmítali 
převzít a šlechetně přenechali svou cenu do dalšího losování. Hlavní výhrou byly dvě srnky a  vepřová hlava. Dovolujeme si  
zveřejnit výherce hlavních cen, kteří nám to povolili a jsou to:  P.Tomek , B.Myšková a J.Ovísek. Přejeme výhercům, ať si své 
výhry pěkně užijí a dobře si pochutnají. Jediným stínem na této akci bylo to, že cigaretového dýmu  z hospody bylo tolik,          že 
kdybychom to pouštěli do komína, tak si na oběžné dráze v družici NASA budou myslet, že tu máme další Temelín. 
      Zábava pokračovala do brzkých ranních hodin. Již nyní se těšíme na další ročník této myslivecké akce.                                                                                                                                                           
                                                                                                                                                                                               (HP) 
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Ze světa kultury a sportu  
 
Maryša v Kobylí
     V pátek 30.listopadu si ochotníci ještě jednou zahráli 
MARYŠU, tentokrát v Kobylí. Kobylští zástupci Orla                  
a Obecního úřadu oslovili Kadety na základě zhruba 3 roky 
staré nabídky a požádali o předvedení Maryši v jejich 
zmodernizované Orlovně. Sál je pěkný, hlediště pojme 16O 
diváků v pohodlných křeslech, jeviště není ještě plně vybaveno 
pro divadelní představení, zatím funguje především jako kino. 
     Na Maryšu se přišlo podívat asi 100 diváků, podle jejich 
reakce byli spokojeni a pozvali ochotníky s nějakou další hrou, 
hlavně aby to prý byla klasika, pokud možno česká. 
     Pro zajímavost, z Kobylí pocházela manželka Aloise Mrštíka 
Marie, rozená Bezděková a byla to sestra Augusty Šebestové, 
slavné kobylské rodačky, spisovatelky a sběratelky lidových 
písní a zvyků. Rodina Bezděků patřila v Kobylí v 19. století      k 
velmi pokrokovým a byla na svou dobu vzdělaná. Zmiňuje se o 
ní ve své trilogii:  Do třetího a čtvrtého pokolení“ brumovický 
spisovatel Jan Herben. 
     Ochotnický KADET přeje štarvičákům příjemné Vánoce      a 
šťastné vykročení do roku 2008, sám sobě pak ať jim to nadále 
dobře hraje.                                                               (JP)
TJ Starovičky
 Po výborné jarní části se očekávalo, že mužstvo bude 
pokračovat ve stejném stylu i na podzim. Bohužel došlo          
ke zranění klíčových hráčů, některým se herně nedařilo, a tak 
mužstvo předvádělo nevyrovnané výkony. Přesto se              po 

podzimní části TJ Starovičky umístila na velice slušném           
6. místě se ziskem 21 bodů. Zajisté dobrým řešením se ukázal  
příchod dvou hráčů – Radima Ovíska a Lubora Kani, kteří byli 
pro mužstvo přínosem. 

  
 V rámci ukončení podzimní sezóny se               
na umělé trávě v Mikulově uskutečnil přátelský 
zápas mezi výběry hráčů Staroviček. Po zdařilém 
utkání přišla na všechny hráče veliká žízeň, a tak 
se přesunuli zpět do Staroviček, kde v místní 
hospodě zdařile hasili žízeň až do brzkých 
ranních hodin. 
 
NEZAPOMEŇTE!!! Dne 23. 2. 2008 pořádáme 
maškarní ples a již teď jsme zvědaví na Vaše 
skvělé masky. 
 
 Protože se nezadržitelně blíží konec 
roku, přejeme tímto nejen příznivcům fotbalu 
krásné        a klidné prožití Vánočních svátků a do 
Nového roku hodně zdraví, štěstí a pohody. 

         (KJ) 
 

Pranostiky 
 
Vánoce : Je-li na Štědrý den vítr, bude úroda malá. 
                Padá-li na Štědrý den v noci sníh, urodí se mnoho chmele a vína. 
 
Silvestr : Je-li o Silvestru v noci vítr a ráno jasno, bude dobrého vína pořídku. 
                Na Silvestra svíti-li ráno slunce, nelze nám dobrého vína se nadíti. 
 
Leden :  Je-li leden nejostřejší, bude roček nejplodnější. 
              V lednu sníh a bláto, v únoru tuhé mrazy za to. 
              V lednu silný led, v květnu bujný med. 
              V lednu roste-li tráva, neúroda se očekává. 
              Co leden sněhem popráší, to únor s vichrem odnáší.  
 
Blahopřání 
 
Dne 17.12.2007 se dožívá významného životního jubilea 60-ti let 
 
                                       paní Květa Doláková, 
 
místní rodačka. Tímto ji redakce přeje hodně štěstí ,  
zdraví  a optimismu do dalšího života. 
 

Rk
.  

Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 

1. Fk Valtice 13 9 3 1 28: 7 30 ( 12) 

2. Bavory B 13 9 2 2 30: 14 29 ( 11) 
3. Perná 13 8 2 3 31: 20 26 ( 5) 
4. D. Dunajovice 13 7 2 4 38: 20 23 ( 2) 
5. Zaječí 13 6 4 3 35: 21 22 ( 1) 
6. Starovičky 13 6 3 4 21: 16 21 ( 0) 
7. Tvrdonice B 13 5 4 4 18: 18 19 ( 1) 
8. Novosedly B 13 5 0 8 32: 32 15 ( -3) 
9. Sok. Pavlov 13 4 3 6 24: 29 15 ( -6) 
10. Šakvice 13 4 2 7 24: 27 14 ( -4) 
11. Týnec 13 4 2 7 19: 38 14 ( -7) 
12. M.Žižkov 13 3 3 7 22: 36 12 ( -6) 
13. Lanžhot B 13 1 4 8 19: 37 7 (-11) 
14. Lednice B 13 1 4 8 20: 46 7 (-14) 
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      SPOLEČENSKÉ A KULTURNÍ AKCE STAROVIČKY XII. 2007- II.2008 

      23.12. Zpívání u Vánočního stromu      
                                                                     -  v 17 hod. u KD                                                                        

                 Vánoční koncert DH Palavanka- 18 hod. v KD 
                                                            - dobrovolné vstupné 
                                                            - výt ěžek bude věnován Domovu Narnie v Morkůvkách,  
                                                              který se stará o d ěti s mentálním a kombinovaným  
                                                              postižením. 

      24.12. Dětská vánoční besídka a půlnoční mše v kostele Sv. Kateřiny. 
                                                                  - za čátek ve 20:00 hod. 
                                                                  - přednes básniček, zpívání koled 

                                    

      26.12. Šachový turnaj - zahájení 10:00 v Pivnici u Tomků 

      Turnaj ve stolním tenise pro děti do 15 let – zahájení v 10:00 hod v sále           
                                                                            kulturního domu      
      27.12. Turnaj ve stolním tenise  - prezentace v 8:30 v sále kulturního domu 
                                                      - zahájení 9:00 hod 

           Bruslení na zimním stadionu v Břeclavi - termín bude upřesněn. 

1.1.     Novoroční ohňostroj - 0:15 - areál fotbalového hřiště 
 
9.2. Krojový ples - od 20 hod. s předtančením Slováckou besedou 
                             - hraje DH Palavanka a cimbálová muzika, bohatá tombola 
                             - po řádá OÚ Starovičky, vstupné 70,- Kč 
 
23.2. Maškarní ples - od 20 hod. 
                                 -  hraje R- BOOM, bohatá tombola 
                                 - po řádá TJ Starovičky 
                                 - vstupné 60,- Kč 
 
Seznam mší přes svátky: neděle                   23.12. v 10:00 hod. 
                                            P ůlnoční               24.12. ve 20:00 hod. 
                                            Boží hod vánoční 25.12. v 10:00 hod. 
                                            Št ěpán                  26.12. v 10:00 hod. 
                                            ned ěle                  30.12. v 10.00 hod. 
                                            Silvestr                 31.12. v 18:00 hod. 
                                            Nový rok                   1.1. v 10:00 hod.     
   

Redakce zpravodaje našim milým čtenářům do dalšího roku 2008: 
" Můžeme mít tisíce přání, tužeb a snů, ale jen štěstí, zdraví, láska a přátelství dává smysl našim dnům."  
 

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky, Hlavní č. 43, PSČ 693 01, tel. 519 414 035,                                    
e-mail:starovicky@starovicky.cz  Náklad 270 ks, výtisk je neprodejný.                                                                          
Za zpracování zodpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.                                                                                

Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola st. (VD), Radka Hovězáková (RH), Kamil Juška (KJ),  
Hana Kapustová (HK), Josef Panic (JP), Hana Procházková (HP), Libor Badalík (LB), Kateřina Pleskačová (KP) 
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